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Trafikudvalget har i brev af 20. februar 2008 stillet mig følgende spørgsmål 271 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål nr. 271: 

 

"Bør man ikke overveje, om det er samfundsøkonomisk forsvarligt at lade al 

banevedligeholdelse og renovering gå i udbud, når Banedanmark tilsyneladen-

de ikke er i stand til at udarbejde ordentlige udbudsmaterialer?" 

Svar: 

 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, der har oplyst følgende: 

”Banedanmarks interne revision foretager løbende stikprøvekontrol af Bane-

danmarks overholdelses af EU-udbudsreglerne. Derudover har Rigsrevisionen 

ved flere lejligheder gennemgået Banedanmarks kontrakter og det tilgrundlig-

gende udbudsmateriale uden at have bemærkninger hertil - senest ved gen-

nemgang af Asset Management projektet med revisionsrapport af marts 2007.” 

Jeg har således ikke noget grundlag for at antage, at Banedanmark ikke skulle 

kunne udarbejde ordentligt udbudsmateriale.  

Jeg bemærker mig endvidere, at Banedanmark igennem udbud har opnået en 

betydelig effektivisering og herved besparelse for staten.  

Således er det fortsat min opfattelse, at det er samfundsøkonomisk forsvarligt 

at fortsætte udbudspolitikken.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Carina Christensen 
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